

ဒုတိယအကြိမ်ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် အရေးပေါ်အစည်းအဝေး
(၁/၂၀၁၆)တတိယနေ့(၇. ၁၂. ၂၀၁၆)ရက်နေ့တွင် သိန္နီမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)
ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းစိန်လူ တင်သွင်းသည့် အရေးကြီးအဆိုဆိုင်ရာ
ဆောင်ရွက်ချက်များ

ဥက္ကဋ္ဌ။ အစီအစဉ်(၈)ဖြစ်ပါတယ်။ သိန္နီမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းစိန်လူက
“ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) ဒေသတွင် ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသော တိုက်ပွဲများကြောင့် ဒေသခံ
ပြည်သူများ၏ အသက်အိုးအိမ် စားဝတ်နေရေးတို့ကိုများစွာ ထိခိုက်စေသောကြောင့် တိုက်ပွဲများ
အမြန်ဆုံးရပ်ဆိုင်းရေးကို ပြည်ထောင်စု အစိုးရရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရမှ ဦးဆောင်၍ ငြိမ်းချမ်းရေး
ဆွေးနွေးပေးရန်” အဆိုဖြစ်ပါတယ်။ ယခု ဦးစိုင်းစိန်လူက အရေးကြီးအဆိုကို တင်သွင်းဖို့ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးစိုင်းစိန်လူ၊ သိန္နီမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)။ မင်္ဂလာပါ။ လေးစားအပ်ပါသော
လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် ပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အားလုံး မင်္ဂလာပါလို့
နှုတ်ခွန်းဆက်သဂါရဝအပ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ သိန္နီမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ရှမ်းပြည်နယ်
လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းစိန်လူ ဖြစ်ပါတယ်။ ယခု ကျွန်တော်တင်သွင်းမည့် အရေးကြီးအဆိုကတော့
“ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) ဒေသ မူဆယ်၊ ကွတ်ခိုင်၊ သိန္နီ၊ နမ္မတူ၊ ၁၀၅ မိုင်၊ ပန်ဆိုင်၊ မုံးကိုးတို့တွင်
ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသော တိုက်ပွဲများကြောင့် ဒေသခံပြည်သူများ၏ အသက်၊ အိုးအိမ်စည်းစိမ်၊ စားဝတ်
နေရေးတို့ကို များစွာထိခိုက်စေပါသဖြင့် တိုက်ပွဲများ အမြန်ဆုံးရပ်တန့်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ပါရန်
ပြည်ထောင်စုအစိုးရ၊ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရနှင့် သက်ဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းများအားလုံးအား တိုက်တွန်း
ကြောင်း” အရေးကြီး အဆိုဖြစ်ပါသည်။

တင်သွင်းလိုသော အကြောင်းအရင်းမှာ ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) မူဆယ်၊ ကွတ်ခိုင်၊ သိန္နီ၊ နမ္မတူ၊
၁၀၅ မိုင်၊ ပန်ဆိုင်၊ မုံးကိုးတို့တွင် မြောက်ပိုင်းမဟာမိတ်တပ်ဖွဲ့ဟု သိရှိရသော KIA၊ TNLA၊ MNDA၊
AAလက်နက်ကိုင် တပ်ဖွဲ့များနှင့် မြန်မာ့တပ်မတော်တို့အကြား ၂၀-၁၁-၂၀၁၆ ရက်နေ့၊ နံနက် ၂ :၁၅
နာရီမှစ၍ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုများ ဖြစ်ပွားလျက်ရှိရာ ဒေသခံပြည်သူများ သေကြေ၊ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခြင်းများ
စစ်ဘေးတိမ်းရှောင်နေရမှုစသည့် လူမှုဒုက္ခများစွာ ကြုံတွေ့နေကြရပါသည်။

ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုများကြောင့် အရပ်သား ၉ ဦး၊ သေဆုံးပြီး ၂၆ ဦး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ပါသည်။
အများပြည်သူ အသုံးပြုသော တံတားများ ဗုံးခွဲတိုက်ခိုက်ခံရပါသည်။ တိုက်ခိုက်မှုများ၏ နောက်ဆက်တွဲ
အကျိုး သက်ရောက်မှုကြောင့် မူဆယ် ၁၀၅ မိုင် ကုန်သွယ်ရေးဇုန် ပိတ်သိမ်းထားရသည့်အတွက် တောင်သူ
လယ်သမားများ၏ ခြံထွက်သီးနှံများ၊ လယ်ယာထွက်သီးနှံများ မရောင်းချရ၍ နစ်နာဆုံးရှုံးမှုများ
ကြုံတွေ့နေရပါသည်။ ပြည်သူလူထု၏ စီးပွားရေး၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးအစစအရာရာ ထိခိုက်
နစ်နာနေပါသည်။ စစ်ပွဲများ တိုက်ခိုက်မှုများကြောင့် နစ်နာဆုံးရှုံးမှု ကြုံတွေ့ခဲ့ရသော ပြည်သူများ၏
လူမှုအကျိုးစီးပွား၊ ပျက်စီးဆုံးရှုံးသွားသော အိုးအိမ်များကို တာဝန်ယူ ဖြေရှင်းပေးရန် အရေးတကြီး
လိုအပ်နေပါသည်။ စစ်ပွဲကြောင့် ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်နေရသော ပြည်သူလူထုတို့၏ ဘဝကို လုံခြုံ၍
ငြိမ်းချမ်းသော ဘဝရပ်တည်နိုင်ရန်အတွက် အမြန်ဆုံး အပစ်ရပ်ကြပါရန် အထူးမေတ္တာရပ်ခံအပ်ပါသည်။
နှစ်ဘက်စလုံးအပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုအစိုးရမှ ဦးဆောင်ပြီးဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ပါရန်လည်း
တိုက်တွန်းလိုပါသည်။

ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအခန်း (၈) နိုင်ငံသား၊ နိုင်ငံသားများ၏ မူလအခွင့်အရေးနှင့် တာဝန်များဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်၊ ပုဒ်မ ၃၅၆ တွင် နိုင်ငံတော်သည် နိုင်ငံသားများ၏ တရားဝင် ရရှိ ပိုင်ဆိုင်ထားသော ရွှေ့ပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်း၊ မရွှေ့မပြောင်း နိုင်သော ပစ္စည်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဥပဒေအရ အကာအကွယ် ပေးရမည် ဟုလည်းကောင်း၊ ပုဒ်မ ၃၅၇တွင် ဤဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့် မဆန့်ကျင်လျှင် နိုင်ငံတော်သည် နိုင်ငံသားများ၏ နေအိမ်ဥပစာ လုံခြုံမှု၊ ပစ္စည်းလုံခြုံမှု၊ စာပေးစာယူနှင့် အခြား ဆက်သွယ်ရေးဆိုင်ရာ လုံခြုံမှုများအတွက် ဥပဒေအရ ကာကွယ် ပေးရမည်ဟုလည်းကောင်းဖော်ပြပါရှိပါသည်။

ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုများ ကာလကြာရှည်သွားမည်ဆိုပါက ပြည်သူများ၏ လူမှုဒုက္ခများ ကြီးထွားလာမည်ကို အထူးစိုးရိမ်မိပါသည်။ နေ့စဉ်ရက်ဆက် စိုးရိမ်ကြောက်လန့်နေရမှုများလည်း ပိုမို ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့လာနေရပါသည်။ ၄-၁၂-၂၀၁၆ ရက်နေ့၊ နံနက် ၆ နာရီတွင် ကွတ်ခိုင်မြို့တွင် ဗုံးကွဲခြင်းများ၊ နေ့လည် ၁၁ နာရီတွင် ရပ်ကွက် ၅ လူနေအိမ်များအပေါ် ဗုံးထိမှန်ပြီး နေအိမ် ၄ လုံး ထိခိုက်ပျက်စီးခြင်း၊ လူအချို့ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခြင်း၊ စယ်လန်ကျေးရွာတွင် ဗုံးကွဲခြင်းစသည်များ ဖြစ်ပွားလျက်ရှိနေပါသည်။ ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) ဒေသအနှံ့ စစ်မက်ဇုန်အဖြစ် ဖန်တီးနေသည့်အသွင် ဖြစ်ပွားကာ ပြည်သူအများ စိုးရိမ်ထိတ်လန့်နေပါသဖြင့် အစိုးရ၊ တပ်မတော်နှင့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းများ အားလုံးက ပြည်သူများအား စာနာထောက်ထားပြီး အမြန်ဆုံး တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခြင်းဖြင့် ညှိနှိုင်းအဖြေရှာပေးကြပါရန် မေတ္တာရပ်ခံတိုက်တွန်းအပ်ပါသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ လက်ရှိဖြစ်ပေါ်နေသော ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) အတွင်း ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုများ အမြန်ဆုံးရပ်ဆိုင်းပေးနိုင်ရန်အတွက်လည်းကောင်း၊ တည်ငြိမ်အေးချမ်းသော အခြေအနေရောက်ရှိနိုင်ရန် အတွက်လည်းကောင်း၊ နိုင်ငံတော်အစိုးရမှ ဦးဆောင်၍ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ပါရန်အတွက် တင်သွင်း လိုသော အဆိုမှာ “ ရှမ်းပြည်နယ် အရှေ့မြောက်ပိုင်းဒေသ မူဆယ်၊ ကွတ်ခိုင်၊ သိန္နီ၊ နမ္မတူ၊ ၁၀၅ မိုင်၊ ပန်ဆိုင်း၊ မိုးကီးတို့တွင် ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသော တိုက်ပွဲများကြောင့် ဒေသခံပြည်သူများ၏ အသက်၊ အိုးအိမ်၊ စည်းစိမ်၊ စားဝတ်နေရေးတို့ကို များစွာထိခိုက်စေပါသဖြင့် တိုက်ပွဲများ အမြန်ဆုံး ရပ်တန့်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ပါရန် ပြည်ထောင်စုအစိုးရ၊ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရနှင့် သက်ဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများအားလုံးအား တိုက်တွန်းကြောင်း” အရေးကြီး အဆိုကို တင်သွင်းအပ်ပါသည်။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ အဆိုကိုထောက်ခံမည့် ကိုယ်စားလှယ် ရှိပါက ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပါ။

ဦးအောင်ထွဏ်း၊ နမ့်ဆန်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၂)။ လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး ရွှင်လန်းသာယာ ရှိကြပါစေလို့ ဂါရဝပြုပါတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ ပလောင်ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ၊ နမ့်ဆန်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးအောင်ထွဏ်း ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်အနေနဲ့ သိန္နီမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)၊ ဦးစိုင်းစိန်လူ၏ “ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) ဒေသတွင် ဖြစ်ပွား လျက်ရှိသော တိုက်ပွဲများကြောင့် ဒေသခံပြည်သူများ၏ အသက်အိုးအိမ်စားဝတ်နေရေးတို့ကိုများစွာ ထိခိုက်သောကြောင့် တိုက်ပွဲများ အမြန်ဆုံးရပ်ဆိုင်းရေးကို ပြည်ထောင်စုအစိုးရ၊ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရမှ ဦးဆောင်၍ ငြိမ်းချမ်းရေး ဆွေးနွေးပေးရန်” ဆိုသည့် အရေးကြီးအဆိုကို လေးလေးနက်နက် ထောက်ခံအပ်ပါတယ် ခင်ဗျား။

အရေးကြီးအဆိုကို ပြည်နယ်လွှတ်တော်က လက်ခံဆွေးနွေး ရန် မသင့်ကြောင်း ဆုံးဖြတ်ပါက ယင်းအဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် မသင့်ကြောင်း ဥက္ကဋ္ဌက ကြေညာခြင်း။ (သို့မဟုတ်) အဆိုကို လက်ခံ ဆွေးနွေးရန် ဆုံးဖြတ်ပါက ဆွေးနွေးလိုသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များရှိလျှင် အမည်စာရင်း တင်သွင်းနိုင်ကြောင်း ဥက္ကဋ္ဌက ကြေညာခြင်း။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ ဦးစိုင်းစိန်လူ တင်သွင်းသော အဆိုကို လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ၁ ဦးက ထောက်ခံသွားပါတယ်။ အဆိုမှာ “ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) ဒေသတွင် ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသော တိုက်ပွဲများကြောင့် ဒေသခံပြည်သူများ၏ အသက်အိုးအိမ် စားဝတ်နေရေးတို့ကို များစွာ ထိခိုက်စေသောကြောင့် တိုက်ပွဲများ အမြန်ဆုံးရပ်ဆိုင်းရေးကို ပြည်ထောင်စုအစိုးရ၊ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရမှ ဦးဆောင်၍ ငြိမ်းချမ်းရေး ဆွေးနွေး ပေးရန်” ဆိုတဲ့ အရေးကြီး အဆိုဘဲဖြစ် ပါတယ်။ ယခုအဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် သင့်/မသင့် လွှတ်တော်၏ ဆန္ဒရယူပါမယ်။ အဆိုကို လက်ခံ ဆွေးနွေးရန် လွှတ်တော်က သဘောတူပါသလား ခင်ဗျား။

(သုံးကြိမ်တိုင်တိုင်မေးပါသည်။
လွှတ်တော်က သဘောတူပါသည်။)

ဥက္ကဋ္ဌ။ အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် သဘောမတူသည့် ကိုယ်စားလှယ်ရှိပါသလားခင်ဗျား။ အဆိုကိုလက်ခံ ဆွေးနွေးရန် သဘောမတူသည့် ကိုယ်စားလှယ်မရှိသည့်အတွက် ဦးစိုင်းစိန်လူ၏ အဆိုကိုလက်ခံဆွေးနွေးရန် လွှတ်တော်က သဘောတူကြောင်းကြေညာပါတယ်။

သိန္နီမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းစိန်လူ တင်သွင်းတဲ့ အရေးကြီး အဆိုကို ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၈ ရက်နေ့ (ကြာသပတေးနေ့)မှာ ဆွေးနွေးမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဆွေးနွေးမယ့် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များအနေနဲ့ ဒီကနေ့အစည်းအဝေးရပ်နားတဲ့အခါမှာ မိမိ၏အမည်စာရင်းကို လွှတ်တော်ရုံး ညွှန်ကြားရေးမှူးထံ အမည်စာရင်းပေးသွင်းဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒုတိယအကြိမ်ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် အရေးပေါ်အစည်းအဝေး (၁/၂၀၁၆) စတုတ္ထနေ့၊
(၈. ၁၂. ၂၀၁၆)ရက်နေ့တွင် အရေးကြီးအဆိုကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ဆွေးနွေးခြင်း

ဥက္ကဋ္ဌ။ အစီအစဉ် (၈)ဖြစ်ပါတယ်။ သိန္နီမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)မှ ဦးစိုင်းစိန်လူ တင်သွင်းသည့် “ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) ဒေသတွင် ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသော တိုက်ပွဲများကြောင့် ဒေသခံပြည်သူများ၏ အသက်အိုးအိမ် စားဝတ်နေရေးတို့ကို များစွာထိခိုက်စေသောကြောင့် တိုက်ပွဲများ အမြန်ဆုံးရပ်ဆိုင်းရေးကို ပြည်ထောင်စုအစိုးရ၊ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရမှ ဦးဆောင်၍ ငြိမ်းချမ်းရေး ဆွေးနွေးပေးရန်” ဆိုသည့် အရေးကြီး အဆိုနှင့်စပ်လျဉ်းပြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် (၂) ဦးက ဆွေးနွေးဖို့ အမည်စာရင်းပေးပို့ထားပါတယ်။

ပထမဦးစွာ သီပေါမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၁)မှ ဒေါ်နန်းစမ်းစမ်းအေးက အဆိုကိုဆွေးနွေးဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒေါ်နန်းစမ်းစမ်းအေး၊ သီပေါမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၁)။ လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် များ အားလုံးမင်္ဂလာပါ လို့ နှုတ်ခွန်းဆက်သပါတယ်။ ကျွန်မကတော့ သီပေါမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၁)မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော်

ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်နန်းစမ်းစမ်းအေးပဲဖြစ်ပါတယ်။ ယနေ့ ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် အရေးပေါ် အစည်းအဝေး (၁/၂၀၁၆)မှာ ကျွန်မအနေဖြင့် ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၇ ရက်နေ့တွင် သိန္နီမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)မှ ဦးစိုင်းစိန်လူ တင်သွင်းသော ရှမ်းပြည်နယ်အရှေ့မြောက်ပိုင်းဒေသ မူဆယ်၊ ကွတ်ခိုင်၊ သိန္နီ၊ နမ္မတူ၊ ၁၀၅ မိုင်၊ ပန်ဆိုင်၊ မုံးကိုးတို့တွင် ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသော တိုက်ပွဲများကြောင့် ဒေသခံပြည်သူများ၏ အသက်၊ အိုးအိမ်၊ စည်းစိမ်၊ စားဝတ်နေရေးတို့ကို များစွာထိခိုက်စေပါသဖြင့် တိုက်ပွဲများ အမြန်ဆုံး ရပ်တန့်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ပါရန် ပြည်ထောင်စုအစိုးရ၊ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရနှင့် သက်ဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများအားလုံးအား တိုက်တွန်းကြောင်း အရေးကြီးအဆိုကို ထောက်ခံဆွေးနွေးသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။

နှစ်ဖက်ကြား ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုကြောင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ဝန်ထမ်းများ၊ နှစ်ဖက်တပ်မတော်သားများ၊ ပြည်သူများ၊ ပြည်သူ များ၏ အိုးအိမ်စည်းစိမ်များအပြင် နိုင်ငံတော်၏ အားထားရာဖြစ်သော ကုန်သွယ် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေး ပိတ်သိမ်းခြင်းမှာ ပြည်သူများ၏ စားဝတ်နေရေး၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ အစစအရာရာ ဆုံးရှုံးနစ်နာနေရသည်မှာ အင်မတန်ဝမ်းနည်းဖွယ်တွေ့ရှိရပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌကြီးရှင့်။ စစ်ပွဲရပ်တန့်ရေးအဆိုကို ပြီးခဲ့သော ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဒုတိယပုံမှန်အစည်းအဝေး တတိယနေ့တွင် ကျွန်မဒေါ်နန်းစမ်းစမ်းအေးမှလည်းကောင်း၊ ကျောက်မဲမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)မှ ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်မှလည်းကောင်း၊ နမ့်ခမ်းမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)မှ ဦးအေးမောင် မှလည်းကောင်း တင်သွင်းခဲ့ရာ အဆိုအသီးသီးအား အတည်ပြုပြီး မှတ်တမ်းတင်ခဲ့ပြီးဖြစ်ပါတယ်။ သို့သော် ၎င်းအဆိုများအား ယနေ့အထိ အကောင်အထည်မဖော်သေးသည်မှာ ယနေ့ရှမ်းပြည်နယ် အရှေ့မြောက်ပိုင်း တွင် ဖြစ်ပွားနေသော မြို့တွင်းတိုက်ခိုက်မှုများကို ဖြစ်ပွားစေခဲ့သည်မှာ မျက်မြင်သာမကတစ်ခုပင်ဖြစ်ပါတယ်။ စစ်ပွဲ ဖြစ်လိုက်၊ အဆိုများတင်သွင်းလိုက်၊ အဆိုများအတည်ပြုလိုက် လုပ်နေသည်မှာ သူပြောချင်ရာပြော၊ ကိုယ်လုပ်ချင်ရာလုပ်ဆိုသည့် ပုံစံနှင့် ပစ်စလက်ခတ်ဆန်လွန်းလှသည့်အပြင် လွှတ်တော်၏ အခန်းကဏ္ဍကို လည်း မှေးမှိန်စေပါတယ်။ အေးချမ်းသောနိုင်ငံတစ်ခု တည်ဆောက်ရာတွင် မိမိကျရာ အခန်းကဏ္ဍအသီးသီးမှ အပြု သဘောဆောင်စွာ ကြိုးပမ်းသင့်သည်ဟု ယူဆပါတယ်။

မိမိတို့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များသည် ပြည်သူမှ ရွေးကောက်တင်မြှောက်သော ပြည်သူ့ ကိုယ်စားလှယ်ဖြစ်သည်နှင့်အညီ ပြည်သူ၏ အကျိုးကို ရှေ့ရှု၍ လုပ်ဆောင်ရမည်သာဖြစ်ပါတယ်။ ထို့ပြင် မိမိတို့၏ လွှတ်တော်အခန်းကဏ္ဍကိုလည်း မြှင့်တင်ရ မည်မှာ မိမိတို့၏ တာဝန်ပင်၊ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်အားလုံး၏ တာဝန်ပင်ဖြစ်ပါတယ်။ သာမကအားဖြင့် မနေ့က အတည်ပြုခဲ့သောအဆိုသည် ပြည်ထောင်စုအဆင့်တွင် တင်သွင်းဆွေးနွေးခဲ့ ပြီးဖြစ်သော်လည်း ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းဖြစ်တဲ့အတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အဆင့်တွင် ပြန်လည်ဆွေးနွေးခဲ့သည့်ဖြစ်စဉ်သည် အကြောင်းအရာကို မဆိုလိုသော်လည်း လုပ်ဆောင်ချက်ကိုတော့ ကြိုဆိုရမည်ဟု ယူဆပါတယ်။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် သည် ရှမ်းပြည်နယ်အရေးနှင့် သက်ဆိုင်ပါက သက်ဆိုင်ရာဥပဒေ ပြဋ္ဌာန်းပိုင်ခွင့်ရှိရမည်ဟု ယုံကြည်သော ကြောင့် ဤလုပ်ဆောင်ချက်သည် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်၏ အခန်းကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ပေးရုံသာမက နောက်နောင်အလားတူကိစ္စများ ပေါ်ပေါက်လာပါက အတုယူလုပ်ဆောင်သွားနိုင်မည်ဟု မှတ်သား ယုံကြည်ပါတယ်။

ထို့အတူ နိုင်ငံတော်အစိုးရသည် ပြည်သူများအတွက် အကျိုးရှိသော အဆိုများ၊ ဥပဒေများကို လွှတ်တော်မှ အတည်ပြုပေးပြီးပါက ထိရောက်စွာ အကောင်အထည်ဖော်ရမည်မှာ နိုင်ငံတော် အစိုးရ၏ တာဝန်တစ်ရပ်ဖြစ်ပါတယ်။

ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအရ နိုင်ငံတော်၏ အချုပ်အခြာ အာဏာကို ထိပါးလာပါက တပ်မတော်မှ အဓိကတာဝန်ရှိသည် နှင့်အညီ ပြည်သူလူထု၏ အကျိုးကို အမှန်တကယ်ရှေ့ရှုပြီး ပြည်သူလူထုအား အထိအခိုက်များမည့်စစ်ပွဲကို ရှောင်ရှားပြီး တစ်ဖက်နှင့်တစ်ဖက် လိုအပ်ချက်များ ဆွေးနွေးတိုင်ပင်ညှိနှိုင်းမှုများ

ပြုလုပ်သင့်ပါတယ်။

လက်ရှိလက်နက်ကိုင်တပ်ဖွဲ့များအနေဖြင့် မိမိတပ်ဖွဲ့အား ပြန်လည်သုံးသပ်ရမည်မှာ မိမိတို့ တပ်ဖွဲ့သည် ပြည်သူ့လူထု၏ အကျိုးကို တကယ်လိုလား၍ စစ်ပွဲဖြစ်ရခြင်းလော သို့မဟုတ် မိမိတို့တပ်ဖွဲ့၏ အကျိုးကိုသာ ရှေ့ရှုခြင်းလော။ အကယ်၍ လူထုကို တကယ်ကိုယ်စားပြုသည်ဟု ယုံကြည်ပါက မိမိကိုယ်စားပြုသော လူထုသည် မိမိ၏ လူမျိုးနှင့် နယ်မြေတစ်ခုတည်းကိုသာ ကိုယ်စား ပြုခြင်းလောဆိုသည်မှာ ပြန်လည်သုံးသပ်သင့်ပေသည်။ ပြည်သူ့လူထုအားလုံးကို အမှန်တကယ်ကိုယ်စားပြုသည်ဟု ယုံကြည်ပါက အမှန်းတရား၊ အာယာတတရားများအား စွန့်လွှတ်၍ တန်းတူညီမျှ သောအခွင့်အရေးနှင့် လုပ်ပိုင်ခွင့်ရှိသော အခင်းအကျင်းကို ဖန်တီးနိုင်ပါမှ မိမိတို့လိုလားတောင့်တနေသည့် ငြိမ်းချမ်းရေးကို အမှန်တကယ် ဖော်ဆောင်နိုင်ပေလိမ့်မည်။

လက်နက်စွဲကိုင်ဖြေရှင်းသည့်နည်းလမ်းကို နှစ်ပေါင်း ၆၀ ကျော် ကျင့်သုံးလာခဲ့ပြီး ယနေ့အထိတိုင် မအောင်မြင်နိုင်ဘဲ နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများသာ ချွတ်ခြုံကျပြီး အရှေ့တောင် အာရှနိုင်ငံများထဲတွင်လည်း အောက်ဆုံးအဆင့်ကျရောက်နေရုံသာ အဖတ်တင်လျက်ရှိပါတယ်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ပြည်သူများအား ထိခိုက်နစ်နာစေမည့် လက်နက်စွဲကိုင်ဖြေရှင်းသည့်နည်းလမ်းကို ကျင့်သုံးနေမည့်အစား ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးပွဲသို့ အားလုံးပါဝင်သော၊ ညီညွတ်မျှတသော ဆွေးနွေးပွဲဖြစ်စေရန် ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းသင့်ပေသည်။ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ ပြည်သူ့လူထုအားလုံးတို့သည် ငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးကို အရေးတကြီး လိုလားတောင့်တနေသောကြောင့် နိုင်ငံတော်အစိုးရဖြစ်သော ပြည်ထောင်စုအစိုးရ၊ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရနှင့် သက်ဆိုင်ရာလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်း အားလုံးတို့ အမြန်ဆုံးညှိနှိုင်းဆွေးနွေးမှုပြုပါရန် တိုက်တွန်းရင်း ဤအဆိုကို လေးနက်စွာ ထောက်ခံအပ်ပါတယ်။ ကျေးဇူးတင်ပါတယ်ရှင်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ဆက်လက်ပြီး နမ့်ဆန်မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)မှ ဦးအောင်ထွန်းက အဆိုကို ဆွေးနွေးဖို့ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးအောင်ထွန်း၊ နမ့်ဆန်မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)။ အားလုံးပဲ မင်္ဂလာပါခင် ဗျား။ ကျွန်တော်ကတော့ နမ့်ဆန်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးအောင်ထွန်းဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်အနေနဲ့ အရေးပေါ်အစည်းအဝေး(၁/၂၀၁၆)တတိယနေ့တွင် တင်သွင်းသွားတဲ့ သိန္နီမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းစိန်လူ၏ “ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) ဒေသတွင် ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသော တိုက်ပွဲများကြောင့် ဒေသခံပြည်သူများ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ် စားဝတ်နေရေးတို့ကို များစွာထိခိုက်သောကြောင့် တိုက်ပွဲများ အမြန်ဆုံး ရပ်ဆိုင်း ရေးကို ပြည်ထောင်စုအစိုးရ၊ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရမှ ဦးဆောင်၍ ငြိမ်းချမ်းရေး ဆွေးနွေးပေးရန်” အရေးကြီးအဆိုနှင့်ပတ်သက်ပြီး တင်ပြထောက်ခံဆွေးနွေးသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ မြန်မာနိုင်ငံလွတ်လပ်ရေးနှင့်အတူ ပေါက်ဖွား လာသော ပြည်တွင်း လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခသည် ယနေ့ထိတိုင် နှစ်ပေါင်း ၇၀ နီးပါး ရှိလာနေပြီဖြစ်ပါတယ်။

ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးမရရှိ၍ နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုသည်လည်း လွန်စွာနှေးကွေးလျက်ရှိပါတယ်။ ယခုဆိုလျှင်ကျွန်တော်တို့ နိုင်ငံသည်အာရှတွင် မဆိုထားဘိ ဒေသတွင်းမှာပင် အခြားနိုင်ငံများထက် ဖွံ့ဖြိုးမှုများစွာ နောက်ကျကျန်ရစ်နေပြီဆိုတာ အားလုံးအသိပဲဖြစ်ပါတယ်။ အခြားသောနိုင်ငံတွေမှာ ဖွံ့ဖြိုးမှုအရှိန်အဟုန်နှင့် အပြိုင်အဆိုင်ဆောင်ရွက်နေသည့်အချိန်မှာ ကျွန်တော်တို့ နိုင်ငံမှာ အချင်းချင်းတိုက်လို့ခိုက်လို့ကောင်းနေတုန်းပဲဖြစ်ပါတယ်။

စစ်ဖြစ်ပြီဆိုရင် မည်သည့်ဘက်ကမျှအနိုင်မရရှိနိုင်ပါ။ နှစ်ဖက်စလုံးအရှုံးနှင့်သာ ရင်ဆိုင်ရ စမြဲဖြစ်ပါတယ်။ စစ်ပွဲကြောင့် နှစ်ဖက်သော အသက်များဆုံးရှုံးကြခြင်း၊ ဒဏ်ရာရရှိကြခြင်း၊ ပြည်သူ များအတိဒုက္ခရောက်ကြခြင်း၊ စစ်ဘေးရှောင်ပြည်သူများပြားလာခြင်း၊ ပြည်သူများ၏ ဘဝလုံခြုံမှုမရှိခြင်း၊ ကလေးသူငယ်များ ပညာမသင်ကြားနိုင်ခြင်း၊ ကလေးငယ်များ စိတ်ဒဏ်ရာရရှိကြခြင်း ဆိုတဲ့ ဆိုးကျိုးတွေအပြင် နိုင်ငံတော်အတွက်လည်း လူသားအရင်းအမြစ်များ ဆုံးရှုံးခြင်း၊ နိုင်ငံ့ဘဏ္ဍာငွေများ ဆုံးရှုံးခြင်းများဖြစ်ပေါ် လျက်ရှိပါတယ်။ စစ်ဖြစ်ပြီဆိုလျှင် နိုင်ငံအတွက် အနုတ်လက္ခဏာဆောင်နေခြင်းပဲဖြစ်ပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီး ခင်ဗျား။ အခုဆိုရင် ပြည်သူများရွေးကောက် တင်မြှောက်သော ပြည်သူ့အစိုးရ၏ ဒုတိယအကြိမ်သက်တမ်းကို ရောက်ရှိလာပါပြီ။

ပထမအကြိမ် သက်တမ်းအစိုးရ၏ လမ်းစဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ “ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ” သို့မဟုတ် “၂၁ ရာစု ပင်လုံညီလာခံ” ကို အခုဒုတိယသက်တမ်း ပြည်သူ့အစိုးရက ဆက်လက်တာဝန်ယူ အကောင် အထည်ဖော်ဆောင်လျက်ရှိကြောင်း အားလုံးအသိပဲ ဖြစ်ပါတယ်။

ဆွေးနွေးပွဲလုပ်တယ်ဆိုတာ တစ်ဦး၏ အခက်အခဲကို တစ်ဦး သိအောင်လုပ်ပြီး ပွင့်လင်းမြင်သာစွာနှင့် ဆွေးနွေးပြီး ယုံကြည်မှု တည်ဆောက်ပေးခြင်းပဲဖြစ်ပါတယ်။ ပြီးတော့ ကိုယ်က ဘာလုပ်ပေးရမလဲဆိုတာ စဉ်းစားထားဖို့လိုကြောင်း နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က ပြောကြားထားတာရှိပါတယ်။ ပြဿနာဖြစ်ပြီဆိုလျှင် ဘာကြောင့် ဖြစ်တယ်ဆိုတဲ့ ပြဿနာ၏ အရင်းအမြစ်ကို သိအောင်ရှာပြီး၊ အဲ့ဒီပြဿနာကို စားပွဲပေါ်မှာ အဖြေရှာတာ အကောင်းဆုံးနည်းလမ်းပဲ ဖြစ်ပါတယ်။

ကိုယ်လိုရာဆွဲတွေးပြီး အလျော့အတင်းမလုပ်ရင် ဘာပြဿနာမှပြေလည်နိုင်မှာမဟုတ်ပါဘူး။ ဒီခေတ်ကြီးမှာ အင်အားကြီးတဲ့သူက အင်အားနည်းတဲ့သူအပေါ်၊ အာဏာရှိတဲ့သူက အာဏာမဲ့တဲ့သူအပေါ် အနိုင်ကျင့်ဗိုလ်ကျတဲ့ခေတ်မဟုတ် တော့ပါဘူး။ ပြည်သူများအားလုံးကလည်း အသိအမြင်ဗဟုသုတ တွေ ကြွယ်ဝနေကြပါပြီ။ ဘယ်သူလုပ်ရပ်ကမှန်တယ်မှားတယ်ဆိုတာ ဝေဖန်ပိုင်းခြားတတ်နေပါပြီ။

၂၁ ရာစု ပင်လုံညီလာခံပြီးတဲ့ နောက်ပိုင်းတိုင်းရင်းသားဒေသတွေမှာ ထိုးစစ်ဆင်တိုက်ခိုက်မှု တွေပိုပြီးများပြားနေပါတယ်။ ဒါဟာပြဿနာကို အေးငြိမ်းစေတာမဟုတ်ဘဲ ပိုပြီးရှုပ်ထွေးလာအောင်၊ အကြပ်အတည်းတွေနဲ့ ရင်ဆိုင်လာအောင် ဆောင်ရွက်တာဖြစ်လို့ ပြဿနာကို ပိုမိုကြီးထွားစေပါတယ်။

ကမ္ဘာပေါ်မှာ သဲကြီးမဲကြီး စစ်ဖြစ်နေကြတဲ့ နိုင်ငံတွေတောင် ညှိနှိုင်းဆွေးနွေး အဖြေရှာပြီး ယုံကြည်မှု တည်ဆောက်ကြလို့ အခုဆိုရင် ရန်သူနိုင်ငံကနေ မိတ်ဆွေနိုင်ငံဖြစ်ပြီး စီးပွားရေးပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ကာ ဖွံ့ဖြိုးတဲ့နိုင်ငံတွေ အများကြီးရှိပါတယ်။

ကျွန်တော်တို့သည် တစ်မြေတည်းနေ၊ တစ်ရေတည်းသောက်ပြီး နှစ်ပရိစ္ဆေတကြာမြင့်စွာ အတူတကွ နေထိုင်လာခဲ့ကြတဲ့ မြန်မာပြည်ဖွားတိုင်းရင်းသား ညီအစ်ကိုရင်းတွေဖြစ်ပါတယ်။ တိုင်းတစ်ပါး ကျွန်ဘဝ ရောက်ရှိခဲ့စဉ်တုန်းက စည်းလုံးညီညွတ်စွာနဲ့ နယ်ချဲ့ကို အောင်မြင်အောင်တွန်းလှန်နိုင်ခဲ့တဲ့ သမိုင်းကောင်းတွေ ရှိခဲ့ပြီးဖြစ်ပါတယ်။ ယခုကိစ္စက ညီအစ်ကိုအချင်းချင်း အခန့်မသင့်လို့ ကတောက်ကဆဖြစ်တဲ့ သဘောပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးအဖြေရှာလျှင် ပြဿနာမပြေလည်နိုင်စရာ အကြောင်းမရှိဘူးလို့ ယူဆပါတယ်။

ဒါကြောင့်ပြဿနာဖြစ်နေတဲ့ ညီငယ်တွေကို ငြိမ်းချမ်းရေး လမ်းကြောင်းပေါ်ရောက်အောင် သဘောထား ကြီးစွာနဲ့ ဆောင်ရွက်ဖို့လိုအပ်ပါတယ်။ ငြိမ်းချမ်းရေးဆိုတာ တိုင်းရင်းသားအားလုံးနဲ့ သက်ဆိုင်ပါတယ်။ လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းအားလုံးလည်း လိုချင်ကြတာအမှန်ပဲဖြစ်ပါတယ်။

ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်ရာတွင် ဘယ်သူဘယ်ဝါကို တက်ခွင့်ပေးပြီး ဘယ်သူဘယ်ဝါကို ချန်လှန်ထားမယ်ဆိုတဲ့ သဘောမျိုးမထားဘဲ အားလုံးပါဝင်ရေးကို လက်ကိုင်ထားပြီး သဘောထားကြီးစွာနဲ့ ဆောင်ရွက်ဖို့လိုအပ်ပါတယ်။ ဒီလိုလုပ်ခြင်းအားဖြင့် တိုင်းရင်းသားများက ခွဲခြားဆက်ဆံခံရတယ်လို့ယူဆသလို တန်းတူအခွင့်အရေးညီမျှမှု မရှိဘူးလို့လည်း ယူဆနိုင်ပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီး ခင်ဗျား။ “ရန်ကို ရန်ချင်း ပြန်တုံ့နှင်းရင်” ဒီရန်ဟာ ဘယ်တော့မှ ငြိမ်းအေးမှာမဟုတ်ပါဘူး။ “ချစ်စကိုရှည်၊ မုန်းစကိုတိုစေပြီး၊ နာစရာကို လွမ်းစရာနှင့်ဖြေ” ဆိုတဲ့စကားအတိုင်း လက်ရှိ “ ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း)တွင် ဖြစ်ပွားလျက်ရှိတဲ့ စစ်ပွဲကြောင့် ဒေသခံ ပြည်သူများ၏ အသက်အိုးအိမ်စားဝတ်နေရေးတို့ကိုများစွာထိခိုက်သောကြောင့် တိုက်ပွဲများအမြန်ဆုံး ရပ်ဆိုင်းရေးကို ပြည်ထောင်စုအစိုးရ၊ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရမှ ဦးဆောင်၍ ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးပေးရန်” ဆိုသည့် သိန္နီမြို့နယ်မှ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းစိန်လူ၏ အရေးကြီးအဆိုအား လေးလေးနက်နက် ထောက်ခံပါကြောင်း တင်ပြအပ်ပါတယ်ခင်ဗျား။ ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

အရေးကြီး အဆိုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီးများမှ ဆွေးနွေးရှင်းလင်းခြင်း နှင့် လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ်ရယူခြင်း။

ဥက္ကဋ္ဌ။ အစီအစဉ် (၉)ဖြစ်ပါတယ်။ ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဆိုင်ရာ နည်းဥပဒေ ၁၁၅(င)အရ သက်ဆိုင်ရာ ပြည်နယ်အဖွဲ့အစည်းဝင်က ရှင်းလင်းဆွေးနွေးဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဗိုလ်မှူးကြီးစိုးမိုးအောင်၊ လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာ ဝန်ကြီး။ လေးစားအပ်ပါသော ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ကြီးနှင့်တကွ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ အားလုံးကျန်းမာ ရွှင်လန်းကြပါစေလို့ ပဏာမဦးစွာ နှုတ်ခွန်းဆက်သအပ်ပါတယ်။ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ သိန္နီမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)မှ ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းစိန်လူမှ မေးမြန်းသည့် “ ရှမ်းပြည်နယ်အရှေ့မြောက်ပိုင်းဒေသ မူဆယ်၊ ကွတ်ခိုင်၊ သိန္နီ၊ နမ္မတူ၊ ၁၀၅ မိုင်၊ ပန်ဆိုင်း၊ မုံးကိုးတို့တွင် ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသော တိုက်ပွဲများကြောင့် ဒေသခံပြည်သူများ၏ အသက်၊ အိုးအိမ်၊ စည်းစိမ်၊ စားဝတ်နေရေးတို့ကို များစွာထိခိုက်ရပါသဖြင့် တိုက်ပွဲများ အမြန်ဆုံးရပ်တန့်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ပါရန် ပြည်ထောင်စုအစိုးရ၊ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရနှင့် သက်ဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများ အားလုံးအားတိုက်တွန်းကြောင်း” အရေးကြီးအဆိုအား ကျွန်တော် လုံခြုံရေးနှင့်နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး ဗိုလ်မှူးကြီးစိုးမိုးအောင်မှ ပြန်လည် ရှင်းလင်းဆွေးနွေးသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ KIA, MNDA, TNLA, AA အစရှိသော အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများသည် နိုဝင်ဘာလ ၂၀ ရက်နေ့မှစတင်၍ ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းရှိ ကွတ်ခိုင်၊ မူဆယ်၊ ပန်ဆိုင်း (ကြူကုတ်)နှင့် မုံးကိုး ဒေသများတွင် ရှိသော တပ်မတော်နှင့် ရဲတပ်ဖွဲ့များ၏ စခန်းများ၊ အရပ်သား ပြည်သူလူထု၏ ပစ်မှတ်များ၊ နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေးဆိုင်ရာ အဆောက်အဦများနှင့် ဒေသများ ဝင်ရောက်ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခြင်း၊ လမ်းများ၊ တံတားများ၊ ပြည်သူလူထုပိုင်ယာဉ်များအား မိုင်းခွဲဖျက်ဆီးမီးရှို့ခြင်းစသည့် စစ်ရေးအသွင်နှင့် အကြမ်းဖက်အသွင် ပူးပေါင်း၍ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်းကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ကြီးများ အားလုံးအသိပဲဖြစ်ပါတယ်။

၎င်းတိုက်ပွဲနေရာများတွင် ပဋိပက္ခဖြစ်ခင် ယခင်က ငြိမ်းချမ်းစွာ ပြည်သူလူထုများနေထိုင်သွားလာ စီးပွားကူးသန်းခြင်း၊ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားခြင်းများကို အေးချမ်းစွာလုပ်ကိုင်ခဲ့သော နေရာများဖြစ်ကြောင်း အားလုံးအသိပဲဖြစ်ပါတယ်။ နိုဝင်ဘာလ ၂၀ ရက်နေ့မှစတင်၍ ၎င်းသောင်းကျန်းသူအဖွဲ့များ စတင် တိုက်ခိုက်လာသောကြောင့် ပြည်သူလူထုများ အသက်အိုးအိမ် စည်းစိမ်ပျက်စီးဆုံးရှုံးသေကြေဒဏ်ရာရပြီး ကြောက်လန့်တကြား ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်လာရပါတယ်။ ၎င်းနေရာများတွင် မူလတည်ငြိမ်သော အခြေအနေများ ပျက်ပြားကာ စစ်ဘေးကပ်ဆိုး တစ်ခုအသွင်ကျရောက်ခဲ့ကြောင်းကို အားလုံးအသိပင် ဖြစ်ပါတယ်။

ယခင်တည်ငြိမ်နေသော အခြေအနေမှ ယခုမတည်မငြိမ် ဖြစ်ပွားသွားသော အခြေအနေသည် ဘယ်အဖွဲ့အစည်းများကြောင့်ဖြစ်သည်ကို ရှင်းပြစရာမလိုတော့လောက်အောင် သိရှိခဲ့ပြီဖြစ်ပါတယ်။ တပ်မတော်သည် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ၂၀၀၈ အခန်း ၁၊ ပုဒ်မ ၂၀(င)နှင့် အခန်း ၇၊ ပုဒ်မ ၃၃၄ နှင့် ၃၃၉ တို့အရ ဒို့တာဝန်အရေး ၃ ပါး ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရန်အပါအဝင် ပြည်တွင်းပြည်ပအန္တရာယ်များမှ ကာကွယ်ရေးနှင့် ဘေးအန္တရာယ်များ ကျရောက်လာလျှင် တပ်မတော်မှ ကူညီဆောင်ရွက်ရမည်ဟု ပြဋ္ဌာန်းပါရှိသည့်အတိုင်း အစိုးရ၊ ပြည်သူ့လူထုနှင့် ပူးပေါင်းပြီး မိမိနိုင်ငံ၊ နိုင်ငံသားများ၏ အကျိုးစီးပွားအတွက် နယ်မြေတည်ငြိမ်အေးချမ်းအောင် ဥပဒေနှင့်အညီ ကာကွယ် စောင့်ရှောက်သွားရမှာပဲဖြစ်ပါတယ်။ ၎င်းတာဝန်အတိုင်း ယခုပဋိပက္ခဖြစ်ပွားရာ ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) ဒေသတွင် တပ်မတော်မှ ဝင်ရောက်၍ နယ်မြေရှင်းလင်းခြင်းများနှင့် သောင်းကျန်းသူအဖွဲ့အစည်းများကို ပြန်လည်တိုက်ထုတ်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရပြီး မူလအခြေအနေအတိုင်း ပြန်လည်ရောက်ရှိရန် ထိန်းချုပ် ကြီးပမ်းခဲ့ရတာပဲဖြစ်ပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ ၎င်းဖြစ်စဉ်များတွင် တပ်မတော်မှ လက်ပိုက်ကြည့်နေပါက မြို့ရွာများနှင့် ဒေသခံပြည်သူပြည်သား တို့၏ အသက်အိုးအိမ် စည်းစိမ်များမည်သို့ဖြစ်သွားမည်ကို စဉ်းစားကြည့်စေချင်ပါတယ်။ ကိုယ်စားလှယ်တော် ကြီးများ ထုတ်ဖော်မပြောပေမယ့် ကိုယ်စားလှယ်တော်ကြီးတို့၏ ရင်ထဲတွင် တပ်မတော်လက်ပိုက်ကြည့်နေ ပါက မည်သို့ဖြစ်သွားမည်ကို အားလုံးတူညီသောအဖြေရှိပြီးသားဖြစ်ပါလိမ့်မည်။ နိုဝင်ဘာလ ၂၀ ရက်နေ့ မှစတင်၍ ၎င်းဒေသတည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု ပျက်ပြားသွားခြင်းကို မည်သူ့မှာတာဝန်ရှိပါသလဲ။ ဘယ် အဖွဲ့အစည်းများမှ စတင်တိုက်ခိုက်ပါသလဲဆိုတာကို ကိုယ်စားလှယ်တော်ကြီးများသိရှိပြီး ဖြစ်ပါတယ်။

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၏ ချမှတ်ထားသည့် ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့်ပတ်သက်သော မူဝါဒ ၆ ရပ်အနက် ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရယူရန် အမှန်တကယ်ဆန္ဒရှိလျှင်ဆိုသောအချက်သည် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်များအတွက် အလွန်အရေးကြီးသောအချက်ဖြစ်ကြောင်း တင်ပြလိုပါတယ်။ ငြိမ်းချမ်းရေး နှင့်ပတ်သက်၍ အစိုးရနှင့်တပ်မတော်မှ အမြတ်ခါးဖွင့်ကြိုဆိုထားပြီးဖြစ်ပါတယ်။ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ် များနှင့်ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည့် ဆွေးနွေးပွဲအဆင့်ဆင့်အား ကိုယ်စားလှယ်တော်ကြီးတို့ သိရှိပြီး ဖြစ်ကြသည့်အတွက် အကျယ်ချဲ့မပြောကြားလိုတော့ပါ။ ၎င်းငြိမ်းချမ်းရေးမူဝါဒနှင့်ပတ်သက်၍ နှစ်ဦးနှစ်ဖက် မျှတအောင် ဆွေးနွေးပြီး၊ ၎င်းဆွေးနွေးပွဲ အကျိုးရလဒ်များအပေါ် NCA စာချုပ် ပေါ်ထွက်လာခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။ NCA စာချုပ်ပါ သဘောတူညီချက်များကို လက်ခံခဲ့သည့်အတွက် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့ ၈ ဖွဲ့မှ လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ပြီး ငြိမ်းချမ်းရေးလမ်းကိုအတူ လျှောက်လှမ်းနေကြတာ အားလုံးအသိပဲ ဖြစ်ပါတယ်။

KIA အဖွဲ့အနေဖြင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးပွဲများတွင် တောက်လျှောက်ပါဝင်ခဲ့ပြီး NCA စာချုပ်တွင် အများနည်းတူ လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်တာဟာ ဘာကြောင့်ပါလဲ။ MNDA, TNLA, AA အဖွဲ့များလည်း ကတိကဝတ်တစ်ခုအဖြစ် ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးပွဲသို့ဝင်ရန် ကမ်းလှမ်းခဲ့သည်ကို ဘာကြောင့်ငြင်းပယ် ခဲ့ပါသလဲ။ ငြိမ်းချမ်းရေးကို အလိုရှိသည်ဆိုလျှင် ဘာကြောင့် နိုဝင်ဘာလ ၂၂ ရက်နေ့မှစတင်၍ တိုက်ပွဲများကို ဖော်ဆောင်ရပါသလဲ စသည့်မေးခွန်းများကို မေးရန်ရှိပါတယ်။ ဒါကြောင့်ငြိမ်းချမ်းရေး ဆွေးနွေးပါ။ အပစ်ခတ်ရပ်စဲပါဟု နှုတ်မှပြောနေ၍မရဘဲ ငြိမ်းချမ်းရေးယူရန် အမှန်တကယ်ဆန္ဒရှိရန်လိုပါတယ်။ တပ်မတော်စစ်ကြောင်းများနှင့် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့များအနေဖြင့် (၁) မိမိစခန်းကုန်းများကို ကာကွယ်ရန်၊ (၂) အရပ်သားပစ်မှတ်များကို တိုက်ခိုက်နေသည့်အတွက် စစ်ရေးအရတုံ့ပြန်တိုက်ခိုက်ရန်၊ (၃) ပြည်သူ လူထုများကို ကာကွယ်ရန် ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ယခုကဲ့သို့တိုက်ခိုက်မှုများသည် ငြိမ်းချမ်းရေးကို

ဖျက်လိုဖျက်ဆီးလုပ်ရာကျကြောင်းလည်း ထင်မြင်ယူဆပါတယ်။

လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ကြီး ဦးစိုင်းစိန်လူ၏ အရေးကြီး အဆို အပိုဒ် ၄ တွင် ပါသော ငြိမ်းချမ်းရေး ရရှိရန်အတွက် ပြည်ထောင်စုအစိုးရမှ ဦးဆောင်ပြီး ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ပါရန် တိုက်တွန်းလိုပါသည်ဟု ပါရှိ သောကြောင့် နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် ရှမ်းပြည်နယ်အရှေ့မြောက်ဒေသတွင် လက်ရှိဖြစ်ပွားနေသော လက်နက်ကိုင် ပဋိပက္ခများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ နိုဝင်ဘာလ ၂၃ ရက်နေ့ ရက်စွဲဖြင့် ကြေညာချက် (၁)စောင် ထုတ်ပြန်ခဲ့ကြောင်း အားလုံးသိရှိပြီးဖြစ်ပါတယ်။ အဆိုပါ ကြေညာချက်တွင် “ လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများ အမြန်ဆုံး ချုပ်ငြိမ်း နိုင်ရေးအတွက် နိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်တွင် အမြန်ဆုံးပါဝင်နိုင်ရေး NCA တွင် အမြန်ဆုံး လက်မှတ်ထိုးပြီး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး၊ NCA လက်မှတ်ရေးထိုးပြီးနောက် နှစ်ဦးနှစ်ဖက် ချိုးဖောက်မှုများ မရှိစေရေး စောင့်ကြည့်ဖြေရှင်းသည့် ယန္တရားများ ပိုမိုခိုင်မာစေရန် အတွက် အရပ်ဖက် အဖွဲ့အစည်းများနှင့်အတူ ဝိုင်းဝန်းဆွေးနွေး နည်းလမ်းရှာဖွေရေး၊ ပြည်သူ့အများ မျှော်လင့်တောင့်တနေသော ငြိမ်းချမ်းရေး ပန်းတိုင်ကို အရောက်လှမ်းနိုင်ရေး၊ ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ လအတွင်း ကျင်းပမည့် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေး ညီလာခံ ၂၁ ရာစု ပင်လုံ ဒုတိယအစည်းအဝေးတွင် တန်းတူရည်တူ ပါဝင်နိုင်ရေးစသည်တို့ကို ရှေးရှုလျက် ငြိမ်းချမ်းရေးခရီးကို အတူတကွလက်တွဲ၍ လျှောက်လှမ်းကြပါရန် အလေးအနက် တိုက်တွန်းထားပါကြောင်း ဖော်ပြထားရှိပါသည်” ဟု ကြေညာချက် ထုတ်ပြန်ထားသည့်အတွက် ပြည်နယ်လွှတ်တော်မှ တိုက်တွန်းရန် မလိုဘဲ ပြည်ထောင်စုအစိုးရမှ ဦးဆောင်ပြီး ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း ပေါ်လွင်ထင်ရှားလျက်ရှိပါတယ်။

၎င်းအပြင် ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)တွင်စတင်၍ တိုက်ပွဲများ ဆင်နွှဲခဲ့သော အဖွဲ့များနှင့်လည်း တရုတ်နိုင်ငံ၊ ကူမင်းမြို့တွင် တွေ့ဆုံရန် စီစဉ်ခဲ့သော်လည်း တွေ့ဆုံပွဲပျက်ပြားခဲ့ခြင်းနှင့်ပတ်သက်ပြီး ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင် အတွင်းရေးမှူး ဦးခင်ဇော်ဦးမှ ဒီဇင်ဘာလ ၃ ရက်နေ့ NRPC ရုံးတွင် ကျင်းပခဲ့သော သတင်းစာ ရှင်းလင်းပွဲ၌ ရှင်းလင်းခဲ့ပြီးဖြစ်ပါတယ်။

ထို့ကြောင့် ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့်ပတ်သက်၍ နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် ပြည်ထောင်စုအစိုးရတွင် တိုက်တွန်းနှိုးဆော်ရန်မလိုဘဲ စဉ်ဆက်မပြတ်ဆောင်ရွက်သွားမည့် အစီအစဉ်များရှိကြောင်းလည်း လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ကြီးများ အားလုံးအသိပဲဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် ပြည်ထောင်စုအစိုးရမှ တာဝန်ပေးလာပါက ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များတွင် ပါဝင်ပြီး ဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်ပြီး မိမိပြည်နယ်အတွင်းလုပ်ဆောင်၍ ရသမျှ အနေအထားများအားလုံးကို လုပ်ဆောင် ဆောင်ရွက်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ကြီးများ၏ ရင်တွင်းခံစားချက်များကိုလည်း နားလည်သဘောပေါက်ပါတယ်။ ဒေသအတွင်း တည်ငြိမ်ရေးနှင့် ပဋိပက္ခများ ချုပ်ငြိမ်းရေးကို လိုလား ကြသည်ကိုလည်း ဝမ်းပန်းတသာ ကြိုဆိုအပ်ပါတယ်။ တပ်မတော်အနေဖြင့် မူလအခြေအနေ ပြန်လည် ရောက်ရှိနိုင်ရေးအတွက်လည်းကောင်း၊ ဒေသခံပြည်သူလူထုများ၏ အကျိုးစီးပွား၊ အသက် အိုးအိမ်၊ စည်းစိမ် ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရန်အတွက်လည်းကောင်း နယ်မြေရှင်းလင်းရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်သွားရဦးမှာပဲ ဖြစ်ပါတယ်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် သိန္နီမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)မှ ဦးစိုင်းစိန်လူ တင်သွင်းသော အရေးကြီးအဆိုနှင့်ပတ်သက်၍ ပဋိပက္ခများချုပ်ငြိမ်းရေး၊ ငြိမ်းချမ်း ရေးရရှိစေရေးအတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအနေဖြင့် ကြိုဆိုပါကြောင်းနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို ပြည်ထောင်စုအစိုးရ အဆင့်မှ စဉ်ဆက်မပြတ် ဆောင်ရွက်သွားရန် အစီအစဉ်များရှိသည့်အတွက် ၎င်းအဆိုကို လွှတ်တော်မှ မှတ်တမ်းတင်ပေးနိုင်ပါရန် လေးစားစွာတင်ပြအပ်ပါတယ်။ အားလုံးကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ အရေးကြီးအဆိုနှင့်စပ်လျဉ်းပြီး သက်ဆိုင်ရာ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ကနေ ရှင်းလင်းသွားသည့် နေရာမှာ ၎င်းအရေးကြီးအဆိုကို မှတ်တမ်းတင်ဖို့အတွက် မှတ်ချက် ပြုဆွေးနွေးသွားတာကို တွေ့ရှိရပါတယ်။ ဒါကြောင့် ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဆိုင်ရာ နည်းဥပဒေ ၁၁၅၊ နည်းဥပဒေခွဲ (စ)နှင့် (ဆ)အရ အဆိုတင်သွင်းသည့် ဦးစိုင်းစိန်လူ နောက်တစ်ကြိမ် ပြန်လည်ဆွေးနွေးနိုင်ပါတယ်။

ဦးစိုင်းစိန်လူ၊ သိန္နီမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)။ လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ ကျွန်တော် သိန္နီမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)မှ ဦးစိုင်းစိန်လူ တင်သွင်းခဲ့သည့် အရေးကြီးအဆိုကို လွှတ်တော်မှ မှတ်တမ်းတင်ပေးပါရန် ပြန်လည်တင်သွင်းအပ်ပါတယ်။ သဘောတူပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ သိန္နီမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂) မှ ဦးစိုင်းစိန်လူ တင်သွင်းသည့် အရေးကြီးအဆိုအား ၎င်းကမှတ်တမ်းတင်ရန် သဘောတူတဲ့အတွက် လွှတ်တော်၏ ဆန္ဒရယူပါမယ်။ သိန္နီမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)က ဦးစိုင်းစိန်လူ တင်သွင်းသည့် “ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) ဒေသတွင် ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသော တိုက်ပွဲများကြောင့် ဒေသခံပြည်သူများ အသက် အိုးအိမ်စားဝတ်နေရေးတို့ကို များစွာထိခိုက်စေသောကြောင့် တိုက်ပွဲများ အမြန်ဆုံး ရပ်တန့်ရေးကို ပြည်ထောင်စုအစိုးရ၊ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရမှ ဦးဆောင်၍ ဆွေးနွေးပေးရန်” အရေးကြီးအဆိုအား လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက မှတ်တမ်းတင်ရန် သဘောတူပါသလားခင်ဗျား။

(သုံးကြိမ်တိုင်တိုင်မေးပါသည်။
လွှတ်တော်က သဘောတူပါသည်။)

လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက သဘောတူတဲ့အတွက် အရေးကြီးအဆိုအား မှတ်တမ်းတင်ကြောင်း ကြေညာပါတယ်။